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Sectie België / Tsjechische Republiek / Slovakije 
 

  
 

16-19 januari 2017 

 

Driedaags bezoek van een Slovaakse delegatie aan België 

 

 

Driedaags bezoek 

Van maandag 16 tot donderdag 19 januari 2017 heeft een vijfkoppige 

delegatie van de Slovaakse Nationale Raad een tegenbezoek aan België 

gebracht. Van 18 tot 20 maart 2013 bracht een Belgische delegatie immers een 

door de toenmalige Belgische ambassadeur, de heer Walter LION georganiseerd 

bezoek aan Slovakije, met senatoren Cindy FRANSSEN, Danny PIETERS, 

Louis SIQUET en Fauzaya TALHAOUI. 

 

Samenstelling van de delegatie 

De Slovaakse delegatie werd geleid door de heer Martin KLUS, van de 

liberale partij SaS (in het Europees Parlement lid van de Conservatieven en 

Hervormers ; in de Slovaakse Nationale Raad behoort SaS tot de oppositie), de 

dames Edita PFUNDTNER en Irén SARKOZY, beiden van de Hongaarse 

minderheidspartij Most-Híd (« Most » betekent « brug » in het Slovaaks en 

« Hid » in het Hongaars ; de partij is lid van de regeringscoalitie), de heer 

Ľubomír PETRAK, van de sociaaldemocratische regeringspartij SMER-SD en 

de heer Juraj DROBA, eveneens van de liberale partij SaS. De heer DROBA, 

die een kwarteeuw geleden een jaar in Gent studeerde, zat de Slovaakse 

vriendschapsgroep voor tijdens het voornoemde bezoek van de Belgische 

vriendschapsgroep in 2013. De heer Dušan TITTEL, van de nationalistische 

SNS, gewezen aanvoerder van het nationale voetbalteam, moest op de valreep 

zijn deelname afzeggen. De delegatie werd bijgestaan door de heer Martin 

CIMERMAN, secretaris van de Kanselarij. Z.E. de heer Stanislav VALLO, 

Slovaaks ambassadeur in Brussel, de heer Juraj KUBLA, eerste secretaris van de 

Slovaakse ambassade, en de heer Serge DE RYCK, secretaris van de Belgische 

vriendschapsgroep, hebben de delegatie tijdens dit driedaags bezoek overal 

vergezeld. 
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Dinsdag 17 januari 2017 

Parlement van de Franse Gemeenschap 

 

 
Van links naar rechts : Stanislav VALLO, Slovaaks ambassadeur, Isabelle EMMERY, 

ondervoorzitter van het Parlement van de Franse Gemeenschap, Martin KLUS, 

delegatiehoofd, Philippe COURARD, voorzitter van het Parlement van de Franse 

Gemeenschap, Irén SARKOZY, Edita PFUNDTNER, L’ubomir PETRAK en Juraj DROBA. 

 

 

De heer Philippe COURARD, voorzitter, en mevrouw Isabelle EMMERY, 

ondervoorzitter, verwelkomen de delegatie en leggen het Belgisch institutionele 

landschap uit. Het federale België bestaat uit drie Gewesten en drie 

Gemeenschappen, die elkaar niet overlappen. Net als in Slovakije is de Franse 

Gemeenschap – de Federatie Wallonië-Brussel – zeer bezorgd om het niveau 

van het beroepsonderwijs. Een hervorming moet ertoe leiden het 

watervalsysteem – waarbij een leerling wanneer hij zakt in het algemeen 

onderwijs naar het beroepsonderwijs wordt doorgesluisd – een halt toe te 

roepen. Het is de bedoeling de leerlingen zo lang mogelijk samen algemeen 

onderwijs te laten volgen en omstreeks hun vijftiende een keuze te laten maken 

voor het algemeen of het beroepsonderwijs. De heer COURARD is lid van het 

Parlement van Wallonië dat in Namen vergadert, mevrouw EMMERY lid van 

het Brussels Parlement. Ze zetelen een week in hun gewestelijk parlement en 

een week in het Parlement van de Franse Gemeenschap. Zij krijgen geen extra 

vergoeding, behalve die welke ze als voorzitter of ondervoorzitter innen wegens 

hun representatieve rol. In Slovakije, sedert 1993 afgescheiden van de 

Tsjechische Republiek, zijn alle communautaire bevoegdheden – onderwijs, 

bijvoorbeeld – hiërarchisch verdeeld tussen het gemeentelijk niveau (er zijn 



3 
 

3.000 gemeentes), het regionaal niveau (er zijn 8 regio’s) en het nationaal 

niveau. Er is een publiek en een privaat onderwijsnet. In dit laatste vindt men 

vooral kinderen van meer bemiddelde gezinnen. Godsdienstonderwijs wordt 

verstrekt door aparte scholen. Na deze gedachtewisseling bezoekt de delegatie 

de historische salons van het paleis dat toebehoorde aan Prince de Ligne, de 

vierde voorzitter van de Belgische Senaat.  

 

 

Lunch in het Parlementair Restaurant 

 

 
Van links naar rechts : L’ubomir PETRAK, Walter LION, gewezen Belgisch ambassadeur in 

Bratislava, Irén SARKOZY, Dirk VAN DER MAELEN, voorzitter van de commissie 

Buitenlandse Betrekkingen, Edita PFUNDTNER en Juraj KUBLA. 

 

 

In het recent in het Forumgebouw ingericht Parlementair Restaurant werd 

de delegatie ontvangen door Vlaams deelstaatsenator Cindy FRANSSEN, 

voorzitster van de vriendschapsgroep voor Slovakije, senator Pol VAN DEN 

DRIESSCHE, voorzitter van de Belgische sectie van de Interparlementaire Unie 

(IPU) en kamerlid Dirk VAN DER MAELEN, voorzitter van de commissie 

Buitenlandse Betrekkingen. Ook ere-ambassadeur Walter LION was aanwezig. 

Er werd van gedachten gewisseld over de periode waarin Slovakije samen met 

de Tsjechische Republiek een volksrepubliek was, die in 1968 door de troepen 

van het Warschaupact werd bezet; over de houding van Rusland tegenover 

Oekraïne, dat aan Slovakije grenst; over de toekomst van het Transatlantisch 

bondgenootschap in het licht van de recente uitspraak van de nog niet beëdigde 

Amerikaanse president Donald TRUMP dat de Navo achterhaald is en over de 

afhankelijkheid van het Russische gas voor de energiebevoorrading. Ook de 

sluiting van de Belgische ambassade in Bratislava – waarvan de bevoegdheid 

werd overgedragen aan de ambassade in Wenen – wordt betreurd in het licht van 

een nauwere samenwerking van alle Europese lidstaten. 
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Vlaams Parlement 

 

 
Van links naar rechts : Stanislav VALLO, L’ubomir PETRAK, Edita PFUNDTNER, Juraj 

DROBA, Martin KLUS, Jan PEUMANS, voorzitter van het Vlaams Parlement, Irén 

SARKOZY, Cindy FRANSSEN, voorzitster van de vriendschapsgroep voor Slovakije, en 

Walter LION, gewezen Belgisch ambassadeur in Bratislava. 

 

 

De heer Jan PEUMANS, voorzitter van het Vlaams Parlement, ontvangt de 

delegatie. Na een bezoek van het halfrond, dat in de oude gebouwen van de 

Posterijen werd ingericht, wordt van gedachten gewisseld over de zes 

staatshervormingen die een onomkeerbaar proces van federalisering – 

overdracht van steeds meer bevoegdheden en budgettaire middelen aan de 

deelstaten – hebben teweeggebracht. In Slovakije is 95 % van de Belgische 

investeringen afkomstig van Vlaamse bedrijven. Het past dus dat Vlaanderen in 

Slovakije vertegenwoordigd zou zijn. Voorheen behartigde een door het Waals 

exportagentschap Awex betaald persoon ook de Vlaamse belangen. Vlaanderen, 

dat circa 6,5 miljoen inwoners telt, moet Slovakije, dat 5,5 miljoen inwoners 

telt, meer als een partner in Europa zien. De kwaliteit van het beroepsonderwijs 

en het gebrek aan kandidaten voor bepaalde beroepen (knelpuntberoepen) zijn 

zowel voor Vlaanderen als voor Slovakije een probleem. Beide landen behoren 

ook op academisch vlak meer met elkaar samen te werken. 
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Woensdag 18 januari 2017 

Carmeuse (Louvain-la-Neuve) 
 

 
Van links naar rechts : Juraj DROBA, Irén SARKOZY, André 

JACQUEMART, de ceo van Carmeuse Europe, Martin KLUS, Stanislav 

VALLO, Edita PFUNDTNER en L’ubomir PETRAK.  

 

De delegatie wordt ontvangen door de heren André JACQUEMART, ceo 

Europe, en Alain BAERT, siteverantwoordelijke. Carmeuse is een familiebedrijf 

dat al 155 jaar bestaat en wereldwijd meer dan één miljard euro omzet heeft. Het 

ontgint kalksteen en verwerkt dit tot industriële producten, één derde voor de 

staalnijverheid en één vijfde ongeveer voor de bouwsector. Het stelt wereldwijd 

in 25 landen 4000 mensen tewerk. Twee derde van de activiteiten hebben in 

Noord-Amerika plaats. In Centraal-Europa heeft Carmeuse zijn activiteiten 

opgestart bij de aanvang van dit millennium. In Slovakije heeft het twee 

belangrijke verwerkingsfabrieken, maar ook meerdere mijnen in open lucht. 

Aangezien Carmeuse een plaatselijke afzetmarkt heeft en US Steel in Slovakije 

op het punt staat te worden verkocht, is de toekomst van het bedrijf in Slovakije 

– waar het circa 250 mensen tewerkstelt – onzeker. Zal het in Chinese handen 

terechtkomen ? Zal het worden gesloten ? Voor Carmeuse is de vraag vitaal, 

want US Steel is zijn belangrijkste klant. Ook zal na 2020 een Europese bijdrage 

voor CO2-emissies gevorderd worden van 20 euro per ton, wat een prijsstijging 

– en dus een competitief nadeel – van 20 % zal teweegbrengen.  
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Parlement van Wallonië 

 

 
De delegatie wordt verwelkomd door Parlementsvoorzitter de heer André ANTOINE. 

Rechts luisteren de heren Juraj DROBA, Martin CIMERMAN en Stanislav VALLO 

aandachtig naar het debat over Publifin. 

 

 
Commissievoorzitter Nicolas TZANETATOS in gesprek met de 

Slovaakse ambassadeur terwijl delegatieleider Martin KLUS het 

bezoekersregister tekent. 
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De delegatie wordt verwelkomd door de heer André ANTOINE, 

Parlementsvoorzitter, in de plenaire vergadering, en vervolgens voor een 

gedachtewisseling door de heer Nicolas TZANETATOS, voorzitter van de 

commissie Internationale Relaties. Het Parlement van Wallonië kwam recent in 

het nieuws door diens verzet tegen het Vrijhandelsakkoord van de Europese 

Unie met Canada (CETA). Het stelde interpretatieve voorwaarden voornamelijk 

inzake de arbitrage. Canada en de Europese Unie behartigen nochtans 

gemeenschappelijke waarden. Het TTIP met de Verenigde Staten is wat dit 

betreft problematischer. Wallonië en Slovakije lijden onder hetzelfde gebrek aan 

kandidaten voor knelpuntberoepen. In Wallonië werd daarom een “Cité des 

métiers” opgericht in Luik en Charleroi. In Namen komt alleen een infobalie 

inzake professionele vorming. De relaties met Slovakije kunnen ook inzake 

investeringen nauwer worden aangehaald, daar slechts 5 % van de Belgische 

investeringen uit Wallonië afkomstig is. 
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Donderdag 19 januari 2017  

Stad Gent 

 

De delegatie wordt verwelkomd door de heer Daniël TERMONT, twee jaar 

geleden verkozen tot tweede beste burgermeester van de wereld, net achter de 

burgemeester van het Canadese Calgary. Sedert november 2016 is de heer 

TERMONT voorzitter van Eurocities, dat meer dan 130 steden verenigt (met 

alles samen meer dan 130 miljoen inwoners), waaronder de Slovaakse hoofdstad 

Bratislava. Eurocities fungeert als platform om Europese fondsen te kunnen 

aanspreken. België telt 6.000 Slovaken, waarvan 4.300 in Vlaanderen en 1.800 

in Gent vertoeven. 95 % is Roma. Het gaat hier vaak om zeer kroostrijke 

gezinnen die vaak in erbarmelijke omstandigheden gehuisvest zijn. Slechts een 

kleine 300 Slovaken zijn officieel ingeschreven. Een derde hiervan heeft zich 

ingeschreven voor een integratieparcours, aangeboden door de stad. Gent zelf 

telt 275.000 inwoners, waarvan 13.000 ingezetenen van de Europese Unie en 

35.000 studenten. De heer TERMONT stelt dat idealiter iedereen in eigen streek 

zou moeten kunnen leven, maar dat nieuwkomers wel worden aangemoedigd de 

taal te leren en een bezigheid te zoeken. 

 

 

 
Van links naar rechts, met uiterst rechts Daniël TERMONT, burgemeester van Gent:Martin 

KLUS, Stanislav VALLO, L’ubomir PETRAK, Irén SARKOZY, Arnold VANHAECKE, de 

Slovaakse ereconsul in Gent, en Juraj KUBLA.  
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Bekaert 

 

Bekaert, een in 1880 gesticht familiebedrijf – waarvan de familie al aan de 

zesde generatie toe is en nog aandeelhouder is à 40 % – produceert staaldraad  

voor de industrie en de bouwsector, heeft wereldwijd een omzet van vier miljard 

euro en heeft vestigingen in 120 landen. Het stelt circa 30.000 mensen tewerk. 

Slovakije is zeer belangrijk voor Bekaert. Er wordt verder geïnvesteerd in de 

sites van Sládkovičovo en Hlohovec, al verloopt het bekomen van bouw- en 

milieuvergunningen, in vergelijking met buurlanden Hongarije en Polen, maar 

ook de Tsjechische Republiek en Roemenië, met looptijden van meer dan een 

jaar bijzonder traag. Ook de elektriciteitstarieven zijn zeer hoog in vergelijking 

met de buurlanden, en Bekaert is een grootverbruiker.    

 

 

 
Lunch in ’t Kasteeltje (Zwevegem) met van links naar rechts : Pol VAN DEN DRIESSCHE, 

voorzitter van de Belgische sectie van de Interparlementaire Unie (IPU), Martin 

CIMERMAN, secretaris van de delegatie, Luc VANKEMMELBEKE, eerste ondervoorzitter 

van Bekaert, Z.E. Stanislav VALLO, Matthew TAYLOR, ceo van Bekaert, Edita 

PFUNDTNER en Ann VANHESTE, burgemeester van De Panne. 

 

 

  



10 
 

De Panne 

 

Na een ontvangst op het stadhuis door burgemeester Ann VANHESTE, 

tevens Kamerlid, heeft de delegatie bloemen neergelegd op het monument van 

de militaire begraafplaats van Adinkerke waar honderden soldaten van het 

Tsjecho-Slovaaks leger (aangeduid als “Czech Army”, Tsjecho-Slovakije 

bestaat slechts sedert 1918 en werd in 1993 opnieuw opgesplitst) van zowel de 

Eerste als de Tweede Wereldoorlog begraven liggen. 

 

 

Links : Burgemeester Ann VANHESTE met de wegwijzer naar het Slovaakse Hlohovec waar 

De Panne mee verbroederd is ; rechts : delegatiehoofd Martin KLUS en ambassadeur 

Stanislav VALLO leggen een bloemenkrans neer op de militaire begraafplaats waar Tsjecho-

Slovaakse soldaten gesneuveld in zowel de Eerste als de Tweede Wereldoorlog rusten. 

 


